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Hierbij bied ik u de derde (en laatste) evaluatie aan van de opvang van asielzoekers op het 
hotelschip, dat op 1 mei vertrokken is uit de Werkhaven. De belangrijkste conclusie is dat de 
opvang van asielzoekers op het hotelschip goed is verlopen. Hieronder zet ik de 
ontwikkelingen rondom de afronding van de opvang op het hotelschip voor u op een rij, de 
belangrijkste conclusies uit de evaluatie en het vervolg.  
 
Communicatie met belanghebbenden 
Nu het schip vertrokken is, hebben de vrijwilligers, samenwerkingspartners en een aantal 
ambtenaren een bedankbrief ontvangen voor hun inzet en betrokkenheid. Met deze brief zijn 
zij ook geïnformeerd over de afronding van de opvang en de uitstroom van de bewoners 
naar andere locaties. De vrijwilligers en een aantal samenwerkingspartners hebben 
bovendien een uitnodiging ontvangen om een presentje van de gemeente Huizen in 
ontvangst te nemen (een Tony’s Chocolonely reep met bedankkaartje), vanwege hun 
bijzondere inzet en betrokkenheid bij de opvang.  
 
Conclusies evaluatie: positief en in lijn met de kaders 
Met de gemeenteraad is afgesproken dat er op drie momenten een evaluatie plaats zou 
vinden. Na 3 maanden, na 4,5 maand en na 6 maanden. De derde evaluatie is nu 
uitgevoerd, met input van de Klankbordgroepleden. De toetsing is uitgevoerd aan de hand 
van de ‘Kaders voor tijdelijke noodopvang asielzoekers’, zoals door uw raad vastgesteld op 
25 augustus 2022.  
 
De totale evaluatie is bijzonder positief en de scores op de verschillende evaluatie-
onderdelen zijn hoog. Voor meer gedetailleerde informatie verwijs ik u naar de bijlage (Excel 
overzicht ‘Evaluatie na 6 maanden’).  
 
Vervolg: in gesprek met belanghebbenden 
In mijn mededeling d.d. 21 maart 2023 heb ik aangegeven dat het college open staat voor 
een eventueel nieuw verzoek vanuit het COA voor opvang op een hotelboot in de 
winterperiode.  
Vooruitlopend op een eventueel verzoek willen wij graag in gesprek gaan met omwonenden, 
ondernemers en maatschappelijke organisaties over deze opvang. Op deze manier kunnen 
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we tijdig het gesprek voeren en worden we niet overvallen door een verzoek. Wij stellen voor 
om hen per brief te informeren dat het college openstaat voor de opvang van asielzoekers op 
een hotelboot tijdens de periode oktober – april binnen de kaders die eerder door de  
gemeenteraad zijn vastgesteld. Ook willen we de belanghebbenden de mogelijkheid geven 
om suggesties mee te geven voor een volgende opvangperiode. Tevens willen wij vóór de 
zomervakantie nog een informatieavond organiseren voor de omwonenden en ondernemers 
rondom de haven. Dit is ook een plek om suggesties mee te geven. 
Hierna zullen we, indien nodig, de kaders actualiseren en u opnieuw om een zienswijze 
vragen.  
 
Dankwoord 
De gemeente Huizen heeft zich in dit dossier naar mijn mening van haar beste kant laten 
zien. In een turbulente periode waarin sprake is van een groot landelijk tekort aan 
opvanglocaties heeft Huizen laten zien betrokken, snel en flexibel te kunnen handelen. 
Ik bedank eerst en vooral de betrokken inwoners, ondernemers, maatschappelijke 
organisaties en ambtenaren, die zich soms met hart en ziel hebben ingezet. Daarnaast wil ik 
ook u als raad van harte bedanken voor uw essentiële en constructieve bijdrage aan de 
opvang van mensen die in afwachting zijn van hun asielprocedure. 
 
Bijlagen 

- Evaluatie 
- Raadsvoorstel & collegebesluit kaders 

 



230516 DEFINITIEVE Evaluatie na 6 maanden: tijdelijke noodopvang asielzoekers op 
het hotelschip in de Werkhaven (Peildatum: 20 april 2023) 
 
Inleiding  
Het COA heeft de gemeente Huizen gevraagd tijdelijk ruimte te bieden voor de opvang van 
asielzoekers in een hotelschip voor de duur van 6 maanden. Voor de organisatie van de 
opvang van de asielzoekers op het hotelschip is vorig jaar een multidisciplinair team 
ingericht.  
 
Op 8 februari 2023 maakte het college van B en W haar positieve grondhouding ten aanzien 
van de verlenging van het hotelschip kenbaar in reactie op het verzoek tot verlenging door 
het COA. Het college vroeg vervolgens de gemeenteraad om haar positieve zienswijze ten 
aanzien van de verlenging kenbaar te maken in de raadsvergadering van 9 maart 2023. De 
gemeenteraad maakte op 9 maart kenbaar dat de wens was om het hotelschip niet te 
verlengen en tenminste voor de zomer te beëindigen.  
 
Het COA nam op 20 maart 2023 het locatiemanagement op het hotelschip MS Fortuna over 
van het Rode Kruis. Op 21 maart maakte het college van burgemeester en wethouders 
bekend het verzoek van het Centraal Orgaan opvang asielzoekers (COA) tot verlenging van 
het hotelschip voor asielzoekers in de Werkhaven af te wijzen. De door COA en IND 
gemaakte afspraken voor gesprekken met de bewoners van het schip in het kader van hun 
asielprocedure, konden nog doorgang vinden. De noodopvang is inmiddels afgebouwd en 
het schip is op 1 mei 2023 vertrokken.  
 
Kaders voor tijdelijke opvang 
Naar aanleiding van het eerste verzoek van het COA heeft het college in 2022 kaders 
opgesteld, die de basis vormden voor de afspraken tussen het COA, de Veiligheidsregio en 
de gemeente. Deze kaders gaan over de locatie, over de termijn, aantallen, afkomst, rollen 
en bevoegdheden van COA en gemeente, veiligheid en gezondheid, kosten en capaciteit, 
begeleiding en dagbesteding, participatie (Klankbordgroep) en communicatie. De kaders zijn 
op 25 augustus 2022 besproken door de gemeenteraad (klik hier voor de externe link naar 
de stukken). De afspraken zijn vastgelegd in een bestuursovereenkomst. 
 
Evaluatie in lijn met de kaders 
Met de gemeenteraad is afgesproken dat er op drie momenten een evaluatie plaatsvindt. Na 
3 maanden, na 4,5 maand en na 6 maanden. De derde evaluatie is nu uitgevoerd, met input 
en de instemming van de Klankbordgroep leden. De toetsing is uitgevoerd aan de hand van 
de hierboven genoemde ‘Kaders voor tijdelijke opvang’.  
 
Aan de toetsing is per onderdeel een score toegekend (uitgedrukt in % met een maximale 
score van 100%). Bij scores onder 100% zijn eventuele verbeterpunten genoemd. De totale 
evaluatie is bijzonder positief en de scores op de verschillende evaluatie-onderdelen zijn 
hoog. Voor meer gedetailleerde informatie wordt verwezen naar de bijlage (Excel overzicht 
‘Evaluatie na 6 maanden’). Hieronder volgt de evaluatie per onderdeel met daarbij de score 
in %. 
 
 
 

https://ris.gemeenteraadhuizen.nl/Vergaderingen/Raadsvergadering/2022/25-augustus/19:30/Kaders-voor-tijdelijke-noodopvang-asielzoekers-gewijzigd-raadsvoorstel
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Locatie, termijn, aantal en afkomst 
De opvanglocatie aan de Mastspoor in Huizen voor de opvang en begeleiding van 
asielzoekers is door het COA in gebruik genomen op 25 oktober 2022. Dat is onveranderd 
het geval.  
(Score 100%) 
 
Rollen/bevoegdheden COA en Gemeente  
De rollen en bevoegdheden van COA en gemeente zijn vorig jaar ingevuld conform de 
beschrijving in de bestuursovereenkomst. Na de tweede evaluatie is gebleken dat het COA 
de rolinvulling niet volledig conform de bestuursovereenkomst heeft ingevuld in de periode 
tot december 2022. Het COA is vanaf januari 2023 de rolinvulling conform de 
bestuursovereenkomst gaan organiseren. Dit had positief effect op met name het 
asielaanvraagproces van de IND (van belang voor het verkrijgen van een 
verblijfsvergunning). Met de komst van COA aan boord zijn de processen bij IND zijn nog 
verder versneld.   
In januari is besloten dat het COA per 20 maart 2023 het hotelschip management over zou 
nemen van het Rode Kruis. Vanaf eind februari 2023 is COA met een vast team gestart op 
de boot MS Fortuna in Huizen. Er vond een warme overdracht plaats van het Rode Kruis aan 
het COA. Ook verviel het opdrachtgeverschap van de Veiligheidsregio Gooi en Vechtstreek 
(VRG&V) aan het Rode Kruis per 20 maart. Per die datum speelt de VRG&V geen rol meer 
bij de opvang van asielzoekers in Huizen en was deze volledig in handen van het COA.  
 
Grote vordering geboekt bij de asielaanvraagprocedures 
Met de komst van COA zijn direct veel zaken omtrent de asielprocedure in gang gezet. De 
locatiemanager heeft korte lijnen kunnen leggen met de IND. Er is daardoor grote 
vooruitgang geboekt met betrekking tot aantallen verkregen Burgerservicenummers (BSNs), 
statushouders en koppelingen aan gemeenten.  
Met als resultaat dat meer dan 92% van de bewoners is uitgenodigd om zich in de BRP-
straten in Den Bosch in te schrijven en een BSN kregen. Hierdoor zijn bewoners in staat 
gesteld te werken en op deze manier te participeren en integreren in de Nederlandse 
samenleving.  
Door de extra inspanningen groeide het aantal statushouders binnen vier weken van 7 naar 
53, van de in totaal 182 bewoners. 36 bootbewoners werden gekoppeld aan een gemeente.  
Twee personen hebben zich inmiddels kunnen vestigen in hun definitieve woonplaats om 
daar een nieuw leven te starten.    
 
Intensieve begeleiding door COA 
Een team Programmabegeleiders van het COA heeft in korte tijd 53 huisvestingsgesprekken 
kunnen voeren, hetgeen ervoor zorgde dat 36 bewoners gekoppeld konden worden aan een 
gemeente. Tijdens deze gesprekken zijn bewoners ingelicht over die zaken die geregeld 
moeten worden wanneer een statushouders uitstroomt naar een eigen woning. Dit heeft rust 
gecreëerd bij bewoners: zij wisten nu wat hen te doen stond, het gaf hen zekerheid dat ze bij 
het COA in beeld waren en het heeft hen inzicht gegeven in wat hun te wachten staat.  
 
Alle vergunninghouders zijn door een team van Casemanagers (COA) gesproken en zijn 
geïnformeerd over hun inburgeringsprocedure. In de eerste helft van april 2023 kwam een 
NT2 docent aan boord die een eerste formele start heeft gemaakt met het geven van 
professionele Nederlands les in het kader van inburgering. 
 
Doordat niet vergunninghouders een BSN kregen, konden zij ook buiten de boot werken met 
behulp van een tewerkstellingsvergunning. Dit heeft ervoor gezorgd dat zowel vergunning- 
als niet- vergunninghouders zich konden richten op hun toekomst. Zo is één man in een 
bakkerij gaan werken. Een ander wil verder als imker in Nederland. Met een werkvergunning 



hebben bewoners zich kunnen mengen in de Nederlandse maatschappij. Velen deden een 
studie online.  
 
Voorbereidingen vertrek 

Omdat de boot 1 mei 2023 vertrok werd het organiseren van de uitstroom van bewoners in 
april gestart. Deze uitstroom verliep voorspoediger en sneller dan verwacht. Landelijk werd 
door COA geregeld dat de bewoners konden doorstromen in kleine en grotere groepen naar 
andere opvanglocaties. Er werd zo veel mogelijk geprobeerd de bewoners die gekoppeld 
waren aan een gemeente ook in die richting te plaatsen. Ook is veel moeite gestoken in het 
goed plaatsen van bewoners die om medische redenen aan bepaalde locaties gebonden 
waren. Dat is volledig gelukt. Deze inspanningen hebben ertoe geleid dat al op 20 april 2023 
de laatste bewoner de boot verliet.  
 
COA geeft aan dat de bewoners dankbaar zijn dat Huizen hen onderdak heeft verleend in de 
maanden van hun eerste echte opvang in Nederland. Nu zij juridisch zo ver gekomen zijn dat 
zij weer aan een toekomst denken, zijn de meesten met vertrouwen in hun toekomst 
vertrokken. De nieuwe COA-locaties nemen het juridisch proces rondom de 
asielzoekersprocedure over. Omdat de groep bestaat uit ‘kansrijke’ vluchtelingen, die met 
legitieme redenen naar Nederland zijn gekomen, is het COA positief over het opbouwen van 
hun nieuwe bestaan in Nederland. 
 
De locaties waar de bewoners naartoe zijn gegaan zijn: Amsterdam, Den Bosch, Eindhoven, 
Gilze, Haarlem, Heerhugowaard, Rosmalen, Vledder, Vlissingen, Wageningen, Zaandam en 
Zutphen. Van de aan gemeentes gekoppelde personen, zijn er al veel in die betreffende 
gemeente terechtgekomen. 
 
Doordat enkele bootbewoners op de boot geregistreerd stonden maar er niet woonden, heeft 
COA uitgezocht waar deze mensen verbleven en hoe het met hen ging. Nagenoeg allen zijn 
getraceerd en het gaat goed met hen. 
 
Bezoeken van de bewoners aan het gemeentehuis 
Door een delegatie van de bewoners is een aantal keer een bezoek gebracht aan het 
gemeentehuis. Er vonden gesprekken plaats met wethouder Van Werven en het COA, deels 
in aanwezigheid van het Rode Kruis. Ook was er de dag na de aardbevingen in Turkije en 
Syrië een actie van een aantal bewoners op de kade voor het hotelschip die bezocht is door 
de burgemeester en wethouder Van Werven. De bewoners zijn door de bestuurders en 
ambtenaren van de gemeente hartelijk ontvangen en aangehoord. Bij het tweede bezoek 
heeft de gemeente de afspraak gemaakt met de bewoners dat zij een afspraak moesten 
maken met de bestuurders als zij in gesprek wilden vanwege de drukbezette agenda’s.  
 
Aanleiding van de bezoeken van de bewoners en de actie op de kade was de frustratie en 
emotie van de bewoners over de (vertraagde) procedures omtrent de uitnodigingen voor het 
horen door de IND, de inschrijving in het BRP en de administratieve afhandelingen van 
gezinshereniging. Dit sluit aan bij het landelijk beeld en de overbelasting bij de IND. De 
hierdoor veroorzaakte onrust is door bovenstaande partijen in behandeling genomen en 
grotendeels opgelost. 
COA heeft een goede samenwerking met de gemeente gehad. Er zijn geregeld 
werkoverleggen gehouden. 
 



Vluchtelingenwerk (VWN) 

Het VWN-takenpakket richtte zich op de behandeling van familie-herenigingsaanvragen, 
bemiddeling met advocaten voor vluchtelingen en juridische vraagstukken. 
Vluchtelingenwerk Nederland (VWN) is in maart diensten gaan draaien en vanaf 1 april was 
er 1x per week een vast spreekuur aan boord van het hotelschip MS Fortuna. COA en VWN 
hadden frequent contact en werkten plannen uit. Dit heeft ertoe geleid dat er nu 17 
aanvragen voor gezinshereniging compleet bij het IND liggen en wachten op een uitspraak.  
(Score 98 %)   
 
Veiligheid 
Een van de kaders bepaalt dat de opvang veilig en verantwoord is, zowel voor de inwoners 
van Huizen als voor de asielzoekers. Dat doel is gehaald want er waren geen incidenten. 
 
De beveiliging op de kade is op 10 januari 2023 stopgezet nadat de evaluatie uitwees dat er 
geen aanleiding was om deze te continueren. De beveiliging op het hotelschip was steeds 
aanwezig.  
(Score 100%) 
 
Gezondheid 
De geneeskundige zorg is voldoende geborgd door het COA middels Gezondheidszorg 
Asielzoekers (GZA), zodat de (zwaar belaste) huisartsen in Huizen niet verder onder druk 
kwamen te staan.  
 
Tandheelkundige zorg is niet voorzien als basisvoorziening voor de vluchtelingen. Wel wordt 
tandheelkundige zorg uitgevoerd door tandartsen in Huizen die deze zorg kunnen factureren 
als ze een contract hebben met Regeling Medische zorg Asielzoekers (RMA). Dit gaat niet 
ten koste van de zorg van regulier ingezetenen.  
 
COA heeft in februari de ondersteuning opgeschaald met o.a. woonbegeleiders vanwege de 
grote bezorgdheid en frustratie bij de bewoners, m.b.t. vertraagde procedures en hun 
onzekerheid daarover.  
 
GZA heeft bij het COA aangegeven dat het aantal (psychosociale)klachten en hulpvragen 
van bewoners is afgenomen, naarmate de voortgang van processen rondom hun 
asielaanvraag vorderde. Doordat de bewoners toekomstperspectief kregen en geactiveerd 
werden, verbeterde hun gezondheid. Medische klachten werden behandeld. Soms werd een 
overplaatsing verzorgd naar een locatie waar een bewoner de juiste behandeling kon krijgen. 
Een enkeling sliep om medische redenen (tijdelijk) alleen in een kajuit, in plaats van met een 
tweede persoon, op aanraden van GZA. 
(Score 100%)  
 
Kosten en capaciteit 
Alle kosten die gemoeid zijn met opvang en verzorging worden gedekt door het COA.  
Daarnaast ontvangt de gemeente een beperkte extra vergoeding uit de faciliteitenregeling.  
De opvang en verzorging van asielzoekers vraagt, behoudens het in orde maken van de 
aanlegplek, de buitentuin en de communicatie/participatie, nauwelijks inzet van de 
gemeente. Dat is ongewijzigd.  
(Score 100%) 
 



Begeleiding en dagbesteding 
De vrijwilligerscentrale (VC) en de sportcoaches zijn ingezet voor activiteiten om het verblijf 
van de asielzoekers zo goed mogelijk in te vullen. De kosten hiervan zijn voor rekening van 
het COA. 
 
Vrijwilligerscentrale (VC) 
De vrijwilligerscentrale is de plek waar inwoners en organisaties zich kunnen melden voor 
het aanbieden van hulp en ondersteuning. Waar mogelijk combineert de VC aanvragen voor 
asielzoekers met de aanvragen voor Oekraïense vluchtelingen. 
 
Na publicatie van het besluit om de opvang op het hotelschip MS Fortuna niet te verlengen 
en ook de mededeling vanuit VC Huizen zelf richting de vrijwilligers is er enige onrust 
ontstaan bij de vrijwilligers. Er ontstonden vragen over de redenen van het niet verlengen 
van de opvang (‘stopzetten’) en het lot van de vluchtelingen ‘waar gaan ze naar toe’. Men 
vond het jammer dat dit besluit is genomen. Vanuit de VC is er extra aandacht uitgegaan 
naar een toelichting op dit proces, maar ook naar de afronding van gestarte initiatieven en de 
teruggave van gedoneerde middelen.  
 
De VC maakt de kanttekening dat ‘de vrijwillige energie niet houdbaar is’. Als er in de 
toekomst een nieuwe opvang zal worden geopend, zullen er opnieuw inspanningen moeten 
worden gedaan om de ‘oude energie weer aan te wakkeren’. Tegelijkertijd geeft de VC aan 
zich hiervoor zeker volop te gaan inspannen.  
 
De betrokken vrijwilligers en organisaties hebben door hun inzet op de MS Fortuna een 
ander beeld gekregen van vluchtelingen, vluchtelingenopvang en de begeleiders. Dit maakt 
dat zij (en ook de medewerkers van de VC) zeer betrokken zijn en vanuit deze betrokkenheid 
anders zijn gaan kijken naar het vluchtelingenvraagstuk. Het was bijzonder om te ervaren 
hoeveel inwoners, elk op hun eigen wijze, zich inzetten en steun verlenen aan de 
vluchtelingen. Veel vrijwilligers en andere betrokken bouwden een persoonlijke band op met 
de bewoners. Een aantal meldt graag afscheid van hen te hebben willen nemen, waar dit 
gezien de onverwacht snelle uitstroom niet altijd mogelijk was.    
 
De samenwerking van de VC met zowel het Rode Kruis als het COA is goed verlopen. Voor 
de VC is het praktisch als er een centraal aaspreekpunt is van de organisatie die het 
locatiemanagement uitvoert.  
 
De overdracht tussen Rode Kruis en COA op het gebied van vrijwillige inzet is voor het 
project ‘Huizen Schoon’ niet optimaal verlopen. De initiatiefnemer had veel aandacht besteed 
aan het project door het organiseren van informatiebijeenkomsten en het maken van een 
planning. Uiteindelijk was de opkomst laag omdat niet iedereen op de hoogte was. Ook werd 
het telefoonnummer van het Rode Kruis per 20 maart afgesloten waarvan de VC en de 
vrijwilligers niet op de hoogte waren gesteld.  
 
Taalmaatjes 

Er waren tijdens de opvang op het hotelschip 15 taalmaatjes actief die zijn gekoppeld aan 
meer dan 100 deelnemers. In de periode vanaf april waren dat er circa 3. Er zijn door hen 
bijeenkomsten georganiseerd op de MS Fortuna, in Haven5, bij de bibliotheek of op een 
wandellocatie en men werkte waar mogelijk samen met het taalcafé. Afstemming over 
activiteiten op MS Fortuna was een punt van aandacht om de overlap tussen taalles en 
andere activiteiten te voorkomen. 



 
De Taalmaatjes hebben flexibel mee moeten bewegen met de dynamiek op de MS Fortuna. 
Van no shows i.v.m. gesprekken bij de rechtbank, tot nu in de laatste weken waarin de 
uitstroom van de bewoners heel snel ging. Ondanks de wisselingen zijn de Taalmaatjes wel 
‘aangebleven’ en ze hebben hun flexibiliteit getoond door bijvoorbeeld alternatieve tijdstippen 
te zoeken voor hun taallessen.  
 
Organisaties/Betrokken ondernemers/Vrijwillige inzet, activiteiten 

VC Huizen benaderde organisaties op basis van de behoefte van de bewoners van het 
hotelschip. Waar organisaties zichzelf meldden, werd het aanbod voorgelegd aan de 
bewoners. Zoals het aanbod van de Stichting Kunst en Cultuur. 
 
Met de samenwerkende kerken en moskeeën was er een goede afstemming en er werden 
door hen donaties gedaan. De Stichting Kunst en Cultuur Huizen was betrokken en 
organiseerde diverse activiteiten. De stichting Huizen Schoon is in contact gebracht met het 
Rode Kruis en er is een Actieplan ontwikkelt en uitgerold. VC Huizen zelf organiseerde op 11 
maart 2023 ‘NL Doet’ waarbij de bewoners konden aansluiten om mee te helpen  
 
Op verzoek bewoners MS Fortuna is gezocht naar organisaties waar vrijwilligerswerk kon 
worden gedaan. Er is een lijst met wensen aangeleverd door Rode Kruis en VC Huizen heeft 
waar mogelijk passende matches te maken. Ten aanzien van verzoek om werk (geen 
vrijwilligerswerk) is contact gelegd met het Project 'Doen'.  
 
Voor de gedoneerde fietsen die nog over zijn, wordt gezocht naar een nieuwe bestemming. 
Als deze niet gevonden wordt gaan ze mogelijk naar het depot van de gemeente.   
(Score 98%)  
 
Sportcoaches van de Sportadviesgroep  
Er was vanaf de start van de opvang in oktober 2022 een wekelijks programma met een 
aanbod van o.a.: wandelen, tafeltennis, voetballen en Sportmix (5 dagen sportaanbod in de 
ochtend en in de middag en in het weekend ook fitness). Er zijn extra activiteiten ontwikkeld 
waaronder een tafeltennistoernooi, een voetbaltoernooi in sporthal de Meent, 
zwemactiviteiten in het zwembad de Meent en voetbaltrainingen bij SV Huizen. In de laatste 
opvangperiode was er hetzelfde aanbod, en was er ook dezelfde samenwerking met 
verenigingen.  
 
Op 21 maart was er in Almere voor de bewoners van het hotelschip een voetbaltoernooi met 
bewoners van het azc in Almere. De sportcoaches zijn hier druk mee geweest. Er was een 
fantastische samenwerking met het Rode Kruis, KNVB (vervoer, shirts en hesjes). Er zijn 60 
deelnemers naar toe gegaan, waarvan er 42 actief hebben meegedaan. Er deden 7 teams 
uit Huizen mee en in totaal 10 teams (3 uit Almere). Het toernooi verliep goed. Veel 
bewoners gaven aan dat het een onvergetelijk evenement voor hen was (hét hoogtepunt 
sinds hun komst in Nederland). Wethouder Van Werven reikte de prijzen uit. Dat werd erg 
gewaardeerd door de organisatie en de deelnemers. 
 
Tijdens de ramadan (vanaf 23 maart t/m 21 april) is door de Sportadviesgroep flexibel 
omgegaan met de sporttijden. Het animo om te sporten was wat lager bij de bewoners,  
er werd steeds later gegeten en gebeden. Het sporten verschoof naar de namiddag. Het 
hotelmanagement is overgegaan van het Rode Kruis naar COA en dat was volgens de 
sportcoaches merkbaar moeilijk voor de bewoners vanwege de band die zij hadden 



opgebouwd met de medewerkers van het Rode Kruis. Meer dan 60 bewoners namen 
structureel deel aan sportlessen tot aan de ramadan. Op de 20e is de Sportadviesgroep 
helemaal gestopt met het organiseren van activiteiten omdat alle bewoners vertrokken 
waren.  
 
Een keer in de week was er een overleg met het COA, Vrijwilligerscentrale, de vrijwilligers en 
de Sportadviesgroep voor onderlinge afstemming. 
 
De sportcoaches hebben samengewerkt met verenigingen en bedrijven en zij vonden het 
prettig om te merken dat de lokale samenleving hen wilde ondersteunen.  
IZI-fitness was al vanaf het eerste moment betrokken. Bewoners konden er aanvankelijk 
eerst alleen onder begeleiding en in kleine aantallen terecht. Later gingen bewoners zonder 
begeleiding naar de sportschool. Deze vrijheid en vorm van dagbesteding deed hen 
zichtbaar goed.  
Tafeltennisvereniging (TTV) Huizen stelde haar vereniging open voor bewoners om mee te 
trainen. Niet alleen het bewegen was positief, maar minstens zo belangrijk was het contact 
met de verenigingsleden en de dagbesteding voor de bewoners.  
 
Tijdens de wekelijkse wandelingen bezochten de sportcoaches met regelmaat kerken en 
moskeeën. Hier was altijd tijd voor een goed gesprek en een kop koffie. De sportcoaches 
probeerden bewoners ook in de reguliere samenleving te integreren, door bijvoorbeeld met 
hen te gaan zwemmen. Als de boot er ooit weer komt, gaan de sportcoaches nóg meer 
verbinding zoeken met verenigingen en de samenleving, zodat Huizers nog meer kennis kan 
maken met deze bewoners.  
(Score 100%) 
 
Participatie en Klankbordgroep  
Vorig jaar op 6 oktober 2022 ging het Klankbordgroep overleg van start in aanwezigheid van 
burgemeester Meijer en wethouder van Werven. Gedurende de duur van de tijdelijke 
noodopvang blijft de gemeente in gesprek met de ondernemers en omwonenden in de 
directe omgeving van de werkhaven.  
 
De Klankbordgroep is samengesteld uit bewoners, ondernemers, locatiemanagement van 
het hotelschip en vertegenwoordigers van de gemeente. In de Klankbordgroep worden 
ervaringen geëvalueerd, signalen opgehaald en eventueel gezamenlijke initiatieven met en 
voor asielzoekers geïnitieerd. COA nam per 20 maart 2023 de rol van het Rode Kruis over in 
het Klankbordgroep overleg. De Klankbordgroep overleggen vonden gemiddeld eens per vier 
weken (online) plaats, nadat aanvankelijk eens per 2 weken vergaderd is. Omdat de opvang 
zo goed verliep is de frequentie verlaagd.  
 
Opinie van de Klankbordgroep  
De klankbordgroepleden hebben in hun omgeving geen kritische geluiden gehoord over het 
hotelschip. Ze hoorden tijdens de raadsvergadering dat niet iedereen uit de buurt op de 
hoogte was van de klankbordgroep. De klankbordgroepleden geven aan dat in elk geval een 
deel van de wijk wel wist van de klankbordgroep via onder andere een buurt app groep. Ze 
geven aan het jammer te vinden dat de anonieme briefschrijver niet eerder met hen contact 
heeft opgenomen en dat het fijn was geweest als deze bewoner ook had deelgenomen aan 
de klankbordgroep. Ook hadden ze het prima gevonden als raadsleden met hen contact 
zouden hebben opgenomen in geval van vragen. Mocht er in de toekomst weer een 



hotelschip komen, dan denkt de klankbordgroep graag mee over mogelijkheden om 
laagdrempeliger toegankelijk te zijn voor bewoners. Een idee is bijvoorbeeld een eigen 
mailadres. 
 
Omwonenden  
Er zijn door een klein deel van de omwonenden zowel positieve als negatieve reacties geuit. 
Er is door het merendeel van de omwonden niets gecommuniceerd.   
Tijdens de raadsvergadering in maart bleek bij enkele raadsleden enige onduidelijkheid over 
de positie en rol van de Klankbordgroep te zijn. Dat ging dan om in hoeverre de 
Klankbordgroep alle omwonenden zou vertegenwoordigen en hoe de klankbordgroep 
vindbaar was voor omwonenden.   
(Score 95%) 
 
Ondernemers  
De ondernemers gaven aan eigenlijk niets te merken van de opvang op het hotelschip. Er 
werd geen overlast ondervonden.  
(Score 100%) 
 
Communicatie 
Er heeft een uitgebreid multi-channel communicatietraject plaatsgevonden met alle 
betrokken stakeholders zodra er iets te melden was over het hotelschip of de bewoners. Ook 
over zowel de positieve grondhouding van het college B en W om de opvang op het 
hotelschip te verlengen, als over het eindelijke besluit om dit niet te doen is uitgebreid 
gecommuniceerd.  
Omwonenden zijn in juli uitgenodigd voor een informatiebijeenkomst en bij de aankomst van 
het schip (in oktober 2022) zijn zij ook uitgenodigd voor een rondleiding op het hotelschip. 
De laatste keer is er niet gekozen voor een informatiebijeenkomst omdat de opkomst in juli 
heel erg laag was. Alle omwonenden zijn schriftelijk geïnformeerd en hen is gevraagd of ze 
een bijeenkomst op prijs zouden stellen en ook of zij op een andere manier contact wilden 
over de opvang. Daar is door niemand op gereageerd.  
Er is bij alle communicatie met lokale doelgroepen gewezen op de mogelijkheid om vragen 
te stellen en/of contact op te nemen met de gemeentelijke ambtelijke organisatie of de 
bestuurders. Omwonenden zijn bij de aankomst van het schip (in oktober 2022) ook 
uitgenodigd voor een rondleiding op het hotelschip.  
 
Tijdens de raadsvergadering in maart bleek dat niet voor iedereen duidelijk was hoe de 
Klankbordgroep aanspreekbaar en vindbaar is voor inwoners en andere belanghebbenden.  
(Score 95%)  
 
Pers  
De lokale (Nieuwsblad voor Huizen), regionale pers (Gooi en Eemlander, NH Nieuws en NH 
Gooi op zaterdag radio) en incidenteel ook de landelijke pers (NOS, landelijke dagbladen) 
was geïnteresseerd in het reilen en zeilen van de opvang van asielzoekers. De berichtgeving 
over de opvang was voornamelijk positief of neutraal van toon. Er was aandacht voor zowel 
de positieve aspecten als de kritische brieven van omwonenden. Nadat bekend werd dat het 
schip toch zou vertrekken was er ook aandacht voor teleurgestelde inwoners. Ook verscheen 
er een kritisch opiniestuk in de regionale pers na het definitieve besluit van het college B en 
W om de opvang op het hotelschip niet te verlengen.  
(Score 100%) 



 
Conclusie 
De opvang van asielzoekers op het hotelschip is de afgelopen 6 maanden goed verlopen. 
Op vrijdag 20 april was er voor alle bewoners een andere opvanglocatie gevonden. Het 
hotelschip is op 1 mei vertrokken uit de Werkhaven.  
  



230507 (Concept) Evaluatie opvang 
asielzoekers na 6 maand opvang aan 
de hand van criteria 'kaders voor 
opvang' (peildatum 20 april 2023)

Criteria kaders voor opvang zoals omschreven in het collegebesluit ‘Kaders voor tijdelijke noodopvang asielzoekers op schip in de 
werkhaven' 
gewijzigd raadsvoorstel van 1 augustus 2022’ Z.237840 / D.1378400 (datum document 28 juli 2022) is het volgende vastgelegd.   

Score Stappen ter verb Deadline

1. Locatie, termijn, aantal en afkomst 

De opvanglocatie aan de Mastspoor in Huizen voor de opvang en begeleiding van asielzoekers is door het COA in gebruik genomen op 25 oktober 
2022. Dat is overanderd het geval. 

100% Ongewijzigd nvt

Na 3 maanden vindt de eerste evaluatie plaats, na 4,5 maand de tweede en na 6 maanden de derde. De 2e evaluatie na 4,5 maand wordt nu 
uitgevoerd. 

100% nvt

De populatie bestaat uit (maximaal)180 bewoners. 100% Ongewijzigd nvt

De populatie op het schip bestaat uit asielzoekers die ouder zijn dan 18 jaar en die niet uit de zogenaamde veilige gebieden komen. 
100% Ongewijzigd

2. Rollen/bevoegdheden COA 
en Gemeente  

De rollen en bevoegdheden van COA en gemeente zijn ingevuld conform de beschrijving in de bestuursovereenkomst. 98% nvt 

De rollen en bevoegdheden van COA en gemeente zijn vorig jaar ingevuld conform de beschrijving in de bestuursovereenkomst. Na de tweede 
evaluatie is gebleken dat het COA de rolinvulling niet volledig conform de bestuursovereenkomst heeft ingevuld in de periode tot december 2022. Het 
COA is vanaf januari 2023 de rolinvulling conform de bestuursovereenkomst gaan organiseren. Dit had positief effect op met name het 
asielaanvraagproces van de IND (van belang voor het verkrijgen van een verblijfsvergunning). Met de komst van COA aan boord zijn de processen bij 
IND zijn nog verder versneld.  
In januari is besloten dat het COA per 20 maart 2023 het hotelschip management overnam van het Rode Kruis. Vanaf eind februari 2023 is COA met 
een vast team gestart op de boot MS Fortuna in Huizen. Er vond een warme overdracht plaats van het Rode Kruis aan het COA. Ook verviel het 
opdrachtgeverschap van de Veiligheidsregio Gooi en Vechtstreek (VRG&V) aan het Rode Kruis per 20 maart. Per die datum speelt de VRG&V geen 
rol meer bij de opvang van asielzoekers in Huizen en was deze volledig in handen van het COA. 

Grote vordering geboekt bij de asielaanvraagprocedures
Met de komst van COA zijn direct veel zaken omtrent de asielprocedure in gang gezet. De locatiemanager heeft korte lijnen kunnen leggen met de 
IND. Er is daardoor grote vooruitgang geboekt met betrekking tot aantallen verkregen Burgerservicenummers (BSNs), statushouders en koppelingen 
aan gemeenten.  
Met als resultaat dat meer dan 92% van de bewoners is uitgenodigd om zich in de BRP-straten in Den Bosch in te schrijven en een BSN kregen. 
Hierdoor zijn bewoners in staat gesteld te werken en op deze manier te participeren en integreren in de Nederlandse samenleving.  
Door de extra inspanningen groeide het aantal statushouders binnen vier weken van 7 naar 53, van de in totaal 182 bewoners. 36 bootbewoners 
werden gekoppeld aan een gemeente.  
Twee personen hebben zich inmiddels kunnen vestigen in hun definitieve woonplaats om daar een nieuw leven te starten.    

Intensieve begeleiding door COA
Een team Programmabegeleiders van het COA heeft in korte tijd 53 huisvestingsgesprekken kunnen voeren, hetgeen ervoor zorgde dat 36 bewoners 
gekoppeld konden worden aan een gemeente. Tijdens deze gesprekken zijn bewoners ingelicht over die zaken die geregeld moeten worden wanneer 
een statushouders uitstroomt naar een eigen woning. Dit heeft rust gecreëerd bij bewoners: zij wisten nu wat hen te doen stond, het gaf hen zekerheid 
dat ze bij het COA in beeld waren en het heeft hen inzicht gegeven in wat hun te wachten staat.  

Alle vergunninghouders zijn door een team van Casemanagers (COA) gesproken en zijn geïnformeerd over hun inburgeringsprocedure. In de eerste 
helft van april 2023 kwam een NT2 docent aan boord die een eerste formele start heeft gemaakt met het geven van professionele Nederlands les in 
het kader van inburgering. 

Doordat niet vergunninghouders een BSN kregen, konden zij ook buiten de boot werken met behulp van een tewerkstellingsvergunning. Dit heeft 
ervoor gezorgd dat zowel vergunning- als niet- vergunninghouders zich konden richten op hun toekomst. Zo is één man in een bakkerij gaan werken. 
Een ander wil verder als imker in Nederland. Met een werkvergunning hebben bewoners zich kunnen mengen in de Nederlandse maatschappij. Velen 
deden een studie online.

nvt



Voorbereidingen vertrek
Omdat de boot 1 mei 2023 vertrok werd het organiseren van de uitstroom van bewoners in april gestart. Deze uitstroom verliep voorspoediger en 
sneller dan verwacht. Landelijk werd door COA geregeld dat de bewoners konden doorstromen in kleine en grotere groepen naar andere 
opvanglocaties. Er werd zo veel mogelijk geprobeerd de bewoners die gekoppeld waren aan een gemeente ook in die richting te plaatsen. Ook is veel 
moeite gestoken in het goed plaatsen van bewoners die om medische redenen aan bepaalde locaties gebonden waren. Dat is volledig gelukt. Deze 
inspanningen hebben ertoe geleid dat al op 20 april 2023 de laatste bewoner de boot verliet.  

COA geeft aan dat de bewoners dankbaar zijn dat Huizen hen onderdak heeft verleend in de maanden van hun eerste echte opvang in Nederland. Nu 
zij juridisch zo ver gekomen zijn dat zij weer aan een toekomst denken, zijn de meesten met vertrouwen in hun toekomst vertrokken. De nieuwe COA-
locaties nemen het juridisch proces rondom de asielzoekersprocedure over. Omdat de groep bestaat uit ‘kansrijke’ vluchtelingen, die met legitieme 
redenen naar Nederland zijn gekomen, is het COA positief over het opbouwen van hun nieuwe bestaan in Nederland. 

De locaties waar de bewoners naartoe zijn gegaan zijn: Amsterdam, Den Bosch, Eindhoven, Gilze, Haarlem, Heerhugowaard, Rosmalen, Vledder, 
Vlissingen, Wageningen, Zaandam en Zutphen. Van de aan gemeentes gekoppelde personen, zijn er al veel in die betreffende gemeente 
terechtgekomen. 
Doordat enkele bootbewoners op de boot geregistreerd stonden maar er niet woonden, heeft COA uitgezocht waar deze mensen verbleven en hoe he
met hen ging. Nagenoeg allen zijn getraceerd en het gaat goed met hen. 

Bezoeken van de bewoners aan het gemeentehuis
Door een delegatie van de bewoners is een aantal keer een bezoek gebracht aan het gemeentehuis. Er vonden gesprekken plaats met de wethouder 
Van Werven en het COA, deels in aanwezigheid van het Rode Kruis. Ook was er de dag na de aardbevingen in Turkije en Syrië een actie van een 
aantal bewoners op de kade voor het hotelschip die bezocht is door de burgemeester en de wethouder Van Werven. De bewoners zijn door de 
bestuurders en ambtenaren van de gemeente hartelijk ontvangen en aangehoord. Bij het tweede bezoek heeft de gemeente de afspraak gemaakt met
de bewoners dat zij een afspraak moesten maken met de bestuurders als zijn in gesprek wilden vanwege de drukbezette agenda’s. 

Aanleiding van de bezoeken van de bewoners en de actie op de kade was de frustratie en emotie van de bewoners over de (vertraagde) procedures 
omtrent de uitnodigingen voor het horen door de IND, de inschrijving in het BRP en de administratieve afhandelingen van gezinshereniging. Dit sluit 
aan bij het landelijk beeld en de overbelasting bij de IND. De hierdoor veroorzaakte onrust is door bovenstaande partijen in behandeling genomen en 
grotendeels opgelost.
COA heeft een goede samenwerking met de gemeente gehad. Er zijn geregeld werkoverleggen gehouden.

Vluchtelingenwerk(VWN)
Het VWN-takenpakket richtte zich op de behandeling van familie-herenigingsaanvragen, bemiddeling met advocaten voor vluchtelingen en juridische 
vraagstukken. Vluchtelingenwerk Nederland (VWN) is in maart diensten gaan draaien en vanaf 1 april was er 1x per week een vast spreekuur aan 
boord van het hotelschip MS Fortuna. COA en VWN hadden frequent contact en werkten plannen uit. Dit heeft ertoe geleid dat er nu 17 aanvragen 
voor gezinshereniging compleet bij het IND liggen en wachten op een uitspraak. 

3. Veiligheid en gezondheid 
Veiligheid 

De opvang is veilig en verantwoord, zowel voor de inwoners van Huizen als voor de asielzoekers. 

nvt

Een van de kaders bepaalt dat de opvang veilig en verantwoord is, zowel voor de inwoners van Huizen als voor de asielzoekers. Dat doel is gehaald 
want er waren geen incidenten.
De beveiliging op de kade is op 10 januari 2023 stopgezet nadat de evaluatie uitwees dat er geen aanleiding was om deze te continueren. De 
beveiliging op het hotelschip was steeds aanwezig. 

100% nvt

Gezondheid 
De geneeskundige zorg is voldoende geborgd door het COA middels Gezondheidszorg Asielzoekers (GZA), zodat de (zwaar belaste) huisartsen in 
Huizen niet verder onder druk kwamen te staan.    
COA heeft in februari de ondersteuning opgeschaald met o.a. woonbegeleiders vanwege de grote bezorgdheid en frustratie bij de bewoners, m.b.t. 
vertraagde procedures en hun onzekerheid daarover.  

100% Ongewijzigd nvt



Tandarts
Tandheelkundige zorg is niet voorzien als basisvoorziening voor de vluchtelingen. Wel wordt tandheelkundige zorg uitgevoerd door tandartsen in 
Huizen die deze zorg kunnen factureren als ze een contract hebben met Regeling Medische zorg Asielzoekers (RMA). Dit gaat niet ten koste van de 
zorg van regulier ingezetenen. 

100% Ongewijzigd nvt

Psychosociale hulp
GZA heeft bij het COA aangegeven dat het aantal (psychosociale)klachten en hulpvragen van bewoners is afgenomen, naarmate de voortgang van 
processen rondom hun asielaanvraag vorderde. Doordat de bewoners toekomstperspectief kregen en geactiveerd werden, verbeterde hun 
gezondheid. Medische klachten werden behandeld. Soms werd een overplaatsing verzorgd naar een locatie waar een bewoner de juiste behandeling 
kon krijgen. Een enkeling sliep om medische redenen (tijdelijk) alleen in een kajuit, in plaats van met een tweede persoon, op aanraden van GZA.

100% nvt

4. Kosten en capaciteit 
Alle kosten die gemoeid zijn met opvang en verzorging worden gedekt door het COA. 
Daarnaast ontvangt de gemeente een beperkte extra vergoeding uit de faciliteitenregeling. 
De opvang en verzorging van asielzoekers vraagt, behoudens het in orde maken van de aanlegplek, de buitentuin en de communicatie/participatie, 
nauwelijks inzet van de gemeente. Dat is ongewijzigd. 

100% Ongewijzigd nvt

5. Begeleiding en dagbesteding 
COA is verantwoordelijk voor het beheer en het management van de locatie. 
De rijksoverheid draagt zorg voor voldoende personeel, zoals door de minister is toegezegd. 
De vrijwilligerscentrale (VC) en de sportcoaches zijn ingezet voor activiteiten om het verblijf van de asielzoekers zo goed mogelijk in te vullen. De 
kosten hiervan zijn voor rekening van het COA.

98% nvt

Vrijwilligerscentrale (VC)
De vrijwilligerscentrale is de plek waar inwoners en organisaties zich kunnen melden voor het aanbieden van hulp en ondersteuning. Waar mogelijk 
combineert de VC aanvragen voor asielzoekers met de aanvragen voor Oekraïense vluchtelingen. 

Na publicatie van het besluit om de opvang op het hotelschip MS Fortuna niet te verlengen en ook de mededeling vanuit VC Huizen zelf richting de 
vrijwilligers is er enige onrust ontstaan bij de vrijwilligers. Er ontstonden vragen over de redenen van het niet verlengen van de opvang (‘stopzetten’) en
het lot van de vluchtelingen ‘waar gaan ze naar toe’. Men vond het jammer dat dit besluit is genomen. Vanuit de VC is er extra aandacht uitgegaan 
naar een toelichting op dit proces, maar ook naar de afronding van gestarte initiatieven en de teruggave van gedoneerde middelen.  

De VC maakt de kanttekening dat ‘de vrijwillige energie niet houdbaar is’. Als er in de toekomst een nieuwe opvang zal worden geopend, zullen er 
opnieuw inspanningen moeten worden gedaan om de ‘oude energie weer aan te wakkeren’. Tegelijkertijd geeft de VC aan zich hiervoor zeker volop te
gaan inspannen.  

De betrokken vrijwilligers en organisaties hebben door hun inzet op de MS Fortuna een ander beeld gekregen van vluchtelingen, vluchtelingenopvang 
en de begeleiders. Dit maakt dat zij (en ook de medewerkers van de VC) zeer betrokken zijn en vanuit deze betrokkenheid anders zijn gaan kijken 
naar het vluchtelingenvraagstuk. Het was bijzonder om te ervaren hoeveel inwoners, elk op hun eigen wijze, zich inzetten en steun verlenen aan de 
vluchtelingen. Veel vrijwilligers en andere betrokken bouwden een persoonlijke band op met de bewoners. Een aantal meldt graag afscheid van hen te
hebben willen nemen, waar dit gezien de onverwacht snelle uitstroom niet altijd mogelijk was.    

De samenwerking van de VC met zowel het Rode Kruis als het COA is goed verlopen. Voor de VC is het praktisch als er een centraal aaspreekpunt is
van de organisatie die het locatiemanagement uitvoert. 
 

De overdracht tussen Rode Kruis en COA op het gebied van vrijwillige inzet is voor het project ‘Huizen Schoon’ niet optimaal verlopen. De 
initiatiefnemer had veel aandacht besteed aan het project door het organiseren van informatiebijeenkomsten en het maken van een planning. 
Uiteindelijk was de opkomst laag omdat niet iedereen op de hoogte was. Ook werd het telefoonnummer van het Rode Kruis per 20 maart afgesloten 
waarvan de VC en de vrijwilligers niet op de hoogte waren gesteld.  

nvt



Taalmaatjes
Er waren tijdens de opvang op het hotelschip 15 taalmaatjes actief die zijn gekoppeld aan meer dan 100 deelnemers. In de periode vanaf april waren 
dat er circa 3. Er zijn door hen bijeenkomsten georganiseerd op de MS Fortuna, in Haven5, bij de bibliotheek of op een wandellocatie en men werkte 
waar mogelijk samen met het taalcafé. Afstemming over activiteiten op MS Fortuna was een punt van aandacht om de overlap tussen taalles en 
andere activiteiten te voorkomen.

De Taalmaatjes hebben flexibel mee moeten bewegen met de dynamiek op de MS Fortuna. Van no shows i.v.m. gesprekken bij de rechtbank, tot nu 
in de laatste weken waarin de uitstroom van de bewoners heel snel ging. Ondanks de wisselingen zijn de Taalmaatjes wel ‘aangebleven’ en ze 
hebben hun flexibiliteit getoond door bijvoorbeeld alternatieve tijdstippen te zoeken voor hun taallessen. Het behouden van ‘de vrijwillige energie’ van 
de Taalmaatjes is een aandachtspunt voor zowel COA en ook VC Huizen. 

Organisaties/Betrokken ondernemers/Vrijwillige inzet, activiteiten
VC Huizen benaderde organisaties op basis van de behoefte van de bewoners van het hotelschip. Waar organisaties zichzelf meldden, werd het 
aanbod voorgelegd aan de bewoners. Zoals het aanbod van de Stichting Kunst en Cultuur.

Met de samenwerkende kerken en moskeeën was er een goede afstemming en er werden door hen donaties gedaan. De Stichting Kunst en Cultuur 
Huizen was betrokken en organiseerde diverse activiteiten. De stichting Huizen Schoon is in contact gebracht met het Rode Kruis en er is een 
Actieplan ontwikkelt en uitgerold. VC Huizen zelf organiseerde op 11 maart 2023 ‘NL Doet’ waarbij de bewoners konden aansluiten om mee te helpen 

Op verzoek bewoners MS Fortuna is gezocht naar organisaties waar vrijwilligerswerk kon worden gedaan. Er is een lijst met wensen aangeleverd door
Rode Kruis en VC Huizen heeft waar mogelijk passende matches te maken. Ten aanzien van verzoek om werk (geen vrijwilligerswerk) is contact 
gelegd met het Project 'Doen'. 

Voor de gedoneerde fietsen die nog over zijn, wordt gezocht naar een nieuwe bestemming. Als deze niet gevonden wordt gaan ze mogelijk naar het 
depot van de gemeente.  

nvt



Sportcoaches van de Sportadviesgroep 
Er was vanaf de start van de opvang in oktober 2022 een wekelijks programma met een aanbod van o.a.: wandelen, tafeltennis, voetballen en 
Sportmix (5 dagen sportaanbod in de ochtend en in de middag en in het weekend ook fitness). Er zijn extra activiteiten ontwikkeld waaronder een 
tafeltennistoernooi, een voetbaltoernooi in sporthal de Meent, zwemactiviteiten in het zwembad de Meent en voetbaltrainingen bij SV Huizen. In de 
laatste opvangperiode was er hetzelfde aanbod, en was er ook dezelfde samenwerking met verenigingen. 

Op 21 maart was er in Almere voor de bewoners van het hotelschip een voetbaltoernooi met bewoners van het azc in Almere. De sportcoaches zijn 
hier druk mee geweest. Er was een fantastische samenwerking met het Rode Kruis, KNVB (vervoer, shirts en hesjes). Er zijn 60 deelnemers naar toe 
gegaan, waarvan er 42 actief hebben meegedaan. Er deden 7 teams uit Huizen mee en in totaal 10 teams (3 uit Almere). Het toernooi verliep goed. 
Veel bewoners gaven aan dat het een onvergetelijk evenement voor hen was (hét hoogtepunt sinds hun komst in Nederland). Wethouder Van Werven
reikte de prijzen uit. Dat werd erg gewaardeerd door de organisatie en de deelnemers.

Tijdens de ramadan (vanaf 23 maart t/m 21 april) is door de Sportadviesgroep flexibel omgegaan met de sporttijden. Het animo om te sporten was wat
lager bij de bewoners, 
er werd steeds later gegeten en gebeden. Het sporten verschoof naar de namiddag. Het hotelmanagement is overgegaan van het Rode Kruis naar 
COA en dat was volgens de sportcoaches merkbaar moeilijk voor de bewoners vanwege de band die zij hadden opgebouwd met de medewerkers van
het Rode Kruis. Meer dan 60 bewoners namen structureel deel aan sportlessen tot aan de ramadan. Op de 20e is de Sportadviesgroep helemaal 
gestopt met het organiseren van activiteiten omdat alle bewoners vertrokken waren. 

Een keer in de week was er een overleg met het COA, Vrijwilligerscentrale, de vrijwilligers en de Sportadviesgroep voor onderlinge afstemming.

De sportcoaches hebben samengewerkt met verenigingen en bedrijven en zij vonden het prettig om te merken dat de lokale samenleving hen wilde 
ondersteunen. 
IZI-fitness was al vanaf het eerste moment betrokken. Bewoners konden er aanvankelijk eerst alleen onder begeleiding en in kleine aantallen terecht. 
Later gingen bewoners zonder begeleiding naar de sportschool. Deze vrijheid en vorm van dagbesteding deed hen zichtbaar goed. 
Tafeltennisvereniging (TTV) Huizen stelde haar vereniging open voor bewoners om mee te trainen. Niet alleen het bewegen was positief, maar 
minstens zo belangrijk was het contact met de verenigingsleden en de dagbesteding voor de bewoners. 

Tijdens de wekelijkse wandelingen bezochten de sportcoaches met regelmaat kerken en moskeeën. Hier was altijd tijd voor een goed gesprek en een 
kop koffie. De sportcoaches probeerden bewoners ook in de reguliere samenleving te integreren, door bijvoorbeeld met hen te gaan zwemmen. Als de
boot er ooit weer komt, gaan de sportcoaches nóg meer verbinding zoeken met verenigingen en de samenleving, zodat Huizers nog meer kennis kan 

100% nvt

Afstemming met de sportverenigingen verloopt via de SportadviesGroep. VC Huizen wordt op de hoogte gehouden van de samenwerking waar dat 
relevant is.

nvt

6. Participatie en Klankbordgroep



Vorig jaar op 6 oktober 2022 ging het Klankbordgroep overleg van start in aanwezigheid van burgemeester Meijer en wethouder van Werven. 
Gedurende de duur van de tijdelijke noodopvang blijft de gemeente in gesprek met de ondernemers en omwonenden in de directe omgeving van de 
werkhaven.  

De Klankbordgroep is samengesteld uit bewoners, ondernemers, locatiemanagement van het hotelschip en vertegenwoordigers van de gemeente. In 
de Klankbordgroep worden ervaringen geëvalueerd, signalen opgehaald en eventueel gezamenlijke initiatieven met en voor asielzoekers geïnitieerd. 
COA nam per 20 maart 2023 de rol van het Rode Kruis over in het Klankbordgroep overleg. De Klankbordgroep overleggen vonden gemiddeld eens 
per vier weken (online) plaats, nadat aanvankelijk eens per 2 weken vergaderd is. Omdat de opvang zo goed verliep is de frequentie verlaagd.  

Opinie van de Klankbordgroep  
De klankbordgroepleden hebben in hun omgeving geen kritische geluiden gehoord over het hotelschip. Ze hoorden tijdens de raadsvergadering dat 
niet iedereen uit de buurt op de hoogte was van de klankbordgroep. De klankbordgroepleden geven aan dat in elk geval een deel van de wijk wel wist 
van de klankbordgroep via onder andere een buurt app groep. Ze geven aan het jammer te vinden dat de anonieme briefschrijver niet eerder met hen 
contact heeft opgenomen en dat het fijn was geweest als deze bewoner ook had deelgenomen aan de klankbordgroep. Ook hadden ze het prima 
gevonden als raadsleden met hen contact zouden hebben opgenomen in geval van vragen. Mocht er in de toekomst weer een hotelschip komen, dan 
denkt de klankbordgroep graag mee over mogelijkheden om laagdrempeliger toegankelijk te zijn voor bewoners. Een idee is bijvoorbeeld een eigen 
mailadres. 

Omwonenden  
Er zijn door een klein deel van de omwonenden zowel positieve als negatieve reacties geuit. Er is door het merendeel van de omwonden niets 
gecommuniceerd.   

Tijdens de raadsvergadering in maart bleek bij enkele raadsleden enige onduidelijkheid over de positie en rol van de Klankbordgroep te zijn. Dat ging 
dan om in hoeverre de Klankbordgroep alle omwonenden zou vertegenwoordigen en hoe de klankbordgroep vindbaar was voor omwonenden.   

Ondernemers  
De ondernemers gaven aan eigenlijk niets te merken van de opvang op het hotelschip. Er werd geen overlast ondervonden. (100%)

95% nvt

7. Communicatie Er heeft een uitgebreid multi-channel communicatietraject plaatsgevonden met alle betrokken stakeholders zodra er iets te melden was over het 
hotelschip of de bewoners. Ook over zowel de positieve grondhouding van het college B en W om de opvang op het hotelschip te verlengen, als over 
het eindelijke besluit om dit niet te doen is uitgebreid gecommuniceerd.  
Omwonenden zijn in juli uitgenodigd voor een informatiebijeenkomst en bij de aankomst van het schip (in oktober 2022) zijn zij ook uitgenodigd voor 
een rondleiding op het hotelschip. 
De laatste keer is er niet gekozen voor een informatiebijeenkomst omdat de opkomst in juli heel erg laag was. Alle omwonenden zijn schriftelijk 
geïnformeerd en hen is gevraagd of ze een bijeenkomst op prijs zouden stellen en ook of zij op een andere manier contact wilden over de opvang. 
Daar is door niemand op gereageerd.  
Er is bij alle communicatie met lokale doelgroepen gewezen op de mogelijkheid om vragen te stellen en/of contact op te nemen met de gemeentelijke 
ambtelijke organisatie of de bestuurders. Omwonenden zijn bij de aankomst van het schip (in oktober 2022) ook uitgenodigd voor een rondleiding op 
het hotelschip.  
Tijdens de raadsvergadering in maart bleek dat niet voor iedereen duidelijk was hoe de Klankbordgroep aanspreekbaar en vindbaar is voor inwoners 
en andere belanghebbenden.  

95% nvt

8. Pers De lokale (Nieuwsblad voor Huizen), regionale pers (Gooi en Eemlander, NH Nieuws en NH Gooi op zaterdag radio) en incidenteel ook de landelijke 
pers (NOS, landelijke dagbladen) was geïnteresseerd in het reilen en zeilen van de opvang van asielzoekers. De berichtgeving over de opvang was 
voornamelijk positief of neutraal van toon. Er was aandacht voor zowel de positieve aspecten als de kritische brieven van omwonenden. Nadat bekend
werd dat het schip toch zou vertrekken was er ook aandacht voor teleurgestelde inwoners. Ook verscheen er een kritisch opiniestuk in de regionale 
pers na het definitieve besluit van het college B en W om de opvang op het hotelschip niet te verlengen.  

100% nvt



Publicaties 22 febr t/m 20 april 2023

Gooi en Eemlander  
https://www.gooieneemlander.nl/cnt/dmf20230425_30488226
25 april 2023
Alle asielzoekers van het schip in Huizen zijn elders ondergebracht. De boot vaart een dezer dagen af, maar terugkeer is niet uitgesloten

https://www.gooieneemlander.nl/cnt/dmf20230313_81480848
14 maart 2023 
’Ik had gehoopt dat Huizer raad meer gericht zou zijn op de kwetsbaren in onze maatschappij.’ Voorstanders langer verblijf asielschip teleurgesteld

https://www.gooieneemlander.nl/cnt/dmf20230308_60151134
8 maart 2023 
Omwonenden asielzoekersschip Huizen maken zich zorgen over verlenging. ’Niet in de zomer en niet voor onbepaalde tijd. Het is hier een 
evenementengebied’

https://www.gooieneemlander.nl/cnt/dmf20230208_61832977
8 februari 2023 

nvt



   
   

Besluit van college B&W van Huizen 

   
   

Zaaknummer / 
Documentnummer Z.237840 / D.1378400 

Datum document 28 juli 2022 

Onderwerp Kaders voor tijdelijke noodopvang asielzoekers op schip in de 
werkhaven - gewijzigd raadsvoorstel 

Opsteller Mercx-Vesters, Lizzy 

Afdeling team Omgevingsbeleid 

Portefeuillehouder K. van Werven 

Vergadering van -Niet van toepassing 

Vertrouwelijkheid Openbaar 

Geheimhouding Nee 

Embargo t/m  

Besluit Akkoord (Ongewijzigd besloten) 

Datum besluit 1 augustus 2022 

 
 
Toelichting besluit 
   
   

Advies 1. Als voorgenomen besluit instemmen met dit voorstel, 
waarin kaders zijn benoemd voor een mogelijke tijdelijke 
noodopvang van asielzoekers op een schip in de 
werkhaven.  

2. Instemmen met bijgaand gewijzigd raadsvoorstel, waarin 
de gemeenteraad de gevraagde aanvullende informatie 
wordt verstrekt en wederom gevraagd wordt om (geen) 
wensen en bedenkingen in te brengen tegen de kaders 
voor mogelijke tijdelijke noodopvang van asielzoekers op 
een schip in de werkhaven. 

3. Definitief besluit door college nemen nadat wensen en 
bedenkingen van omwonenden en ondernemers zijn 
opgehaald en besproken zijn in de raad. 

   
   

Gewijzigd besloten Niet van toepassing 

   



   
Aanleiding Het Centraal Orgaan opvang asielzoekers (COA) heeft een 

nijpend tekort aan opvangplekken voor asielzoekers. De 
Oekraïense vluchtelingencrisis draagt hier ook aan bij. Daarom 
heeft het kabinet de veiligheidsregio’s verzocht om tijdelijke 
noodopvang te realiseren voor 225 asielzoekers. Dit geldt dus 
ook voor de veiligheidsregio Gooi en Vechtstreek. Op dit moment 
ligt er geen concreet verzoek bij de gemeente voor tijdelijke 
noodopvang. Die situatie kan dagelijks veranderen en daarom 
leggen wij u een aantal kaders voor. Mocht er een verzoek 
komen, dan zullen wij ons best doen om de opvang opnieuw en 
binnen de kaders in deze notitie zo goed mogelijk te regelen. De 
opvang eerder dit jaar in Huizen is goed verlopen en omarmd 
door de Huizer samenleving. Dat geeft ons vertrouwen om 
opnieuw en samen met de Huizer samenleving een veilige plek 
te bieden aan asielzoekers als dat nodig is.  
 
Op 7 juli 2022 heeft de gemeenteraad een eerder voorstel 
hierover besproken en u gevraagd om inzicht te verschaffen in de 
volgende informatie (bijlage 2 bij het raadsvoorstel):  

  De uitkomsten van de evaluatie van de opvang van 
begin dit jaar. 

  De uitkomsten van het participatieproces met bewoners, 
betrokken maatschappelijke organisaties en 
ondernemers in het NKH. 

  Het relatieve aandeel van de gemeente Huizen in de 
regionale opgave. 

  De ingeschatte consequenties rondom mogelijke 
overlast en de wijze waar hier op wordt ingespeeld. 

  De gevolgen voor de belasting van de zorg. 
  De wijze waarop gemeente en maatschappelijke 

organisatie al dan niet kans zien om ondersteuning te 
bieden bij de opvang. 

In bijgaand raadsvoorstel geeft u antwoord op deze aanvullende 
vragen.  
  

   
   

Kaders   Wet centraal orgaan opvang asielzoekers 
  Faciliteitenbesluit opvangcentra 

   
   

Doel/beoogd effect Het COA heeft een nijpend tekort aan opvangplekken voor 
asielzoekers. Een hotelschip in de werkhaven van Huizen draagt 
bij aan een tijdelijke oplossing van een zeer urgent probleem. 
Met het honoreren van een verzoek tot opvang binnen de 
vastgestelde kaders, draagt de gemeente Huizen, als onderdeel 
van de regio Gooi en Vechtstreek, bij aan het actuele en 
dringende verzoek van het kabinet om te voorzien in (tijdelijke) 
noodopvang voor asielzoekers.  
  

   



   
Argumenten Door het vaststellen van kaders voor een mogelijke nieuwe 

opvang van asielzoekers in Huizen, kan het college snel 
handelen als Huizen de vraag krijgt om bij te dragen aan de 
opvang van asielzoekers. Met het vragen van (geen) wensen en 
bedenkingen aan gemeenteraad en bewoners/ondernemers in 
het gebied kan het college van burgemeester en wethouder tot 
een definitief besluit komen.  
 
Kaders voor opvang  
   

1. Locatie, termijn, aantal en afkomst 

  Een hotelschip in de werkhaven in Huizen is de enige 
beschikbare locatie voor tijdelijke opvang van 
asielzoekers.  

  De werkhaven zou vanaf eind augustus 2022 beschikbaar 
zijn.  

  De termijn van een mogelijke opvang is minimaal drie tot 
maximaal zes maanden. Na 3 maanden vindt de eerste 
evaluatie plaats en na 4,5 maand de tweede. Beide 
momenten zijn bepalend voor doorgaan, bijsturen, 
stoppen. Criteria voor evaluatie worden in een 
klankbordgroep bepaald. De essentie is steeds dat het 
veilig en verantwoord dient te zijn. 

  Bestaande afspraken met schepen om aan te meren op 
dezelfde plek, meestal voor een dag, worden passend 
gemaakt en gerespecteerd. Omdat het seizoen aflopend 
is, is hier goed naar te handelen. 

  De populatie bestaat maximaal uit 200 bewoners, waarbij 
wij een voorkeur uitspreken voor 150.  Dit aantal is 
gebaseerd op onze eerdere ervaringen.  

  De populatie op het schip bestaat uit asielzoekers die 
ouder zijn dan 18 jaar, die niet uit de zogenaamde veilige 
gebieden komen.  

   

2. Rollen/bevoegdheden COA en Gemeente 

De rollen en bevoegdheden van COA en gemeente worden 
beschreven in een bestuursovereenkomst, vergelijkbaar met de 
bestuursovereenkomst van december 2021.  
   

3. Veiligheid en gezondheid  

  Voorwaarde voor mogelijke opvang is dat dit veilig en 
verantwoord gebeurd, zowel voor de inwoners van Huizen 
als voor de asielzoekers. De gemeente maakt afspraken 
met het COA om overlast en onveilige situaties in en 
rondom de opvang te voorkomen. Onderdeel van die 
afspraken is beveiliging aan boord.  

  De geneeskundige zorg is voldoende geborgd door het 
COA door Gezondheidszorg Asielzoekers, zodat de reeds 
zwaar belaste huisartsen niet verder onder druk komen te 



staan.  

   

4. Kosten en capaciteit  

  Alle kosten die gemoeid zijn met opvang en verzorging 
worden gedekt door het COA. Daarnaast ontvangt de 
gemeente een beperkte extra vergoeding uit de 
faciliteitenregeling.  

  De opvang en verzorging van asielzoekers vraagt – 
behoudens het in orde maken van de aanlegplek, de 
buitentuin en de communicatie/participatie – nauwelijks 
inzet van de gemeente (zie ook onderdeel financiën).  

   

5. Begeleiding en dagbesteding 

  COA is verantwoordelijk voor het beheer en het 
management van de locatie. De rijksoverheid draagt zorg 
voor voldoende personeel, zoals door de minister is 
toegezegd (zie ook onderdeel financiën).  

  De vrijwilligerscentrale en de buurtsportcoaches worden 
ingezet voor activiteiten om het verblijf van deze mensen 
zo goed mogelijk in te vullen. De kosten hiervan zijn voor 
rekening van het COA.  

  De vrijwilligerscentrale wordt de plek waar inwoners en 
organisaties zich kunnen melden voor het aanbieden van 
hulp en ondersteuning.  

 
Participatie  

  Gedurende de duur van een tijdelijke noodopvang blijft de 
gemeente in gesprek met de ondernemers en 
omwonenden in de directe omgeving van de werkhaven. 
We streven naar een klankbordgroep die evenwichtig is 
samengesteld uit bewoners, ondernemers, COA, politie, 
en gemeentelijke vertegenwoordigers waarin we de 
ervaringen evalueren en wellicht kunnen komen tot 
gezamenlijke initiatieven met en voor asielzoekers.  
  Op 26 juli heeft een participatiebijeenkomst 

plaatsgevonden met bewoners en betrokken 
ondernemers. Het verslag van deze bijeenkomst vind u 
in bijlage 4 bij het raadsvoorstel. 

 
Communicatie  

  Voorafgaand en tijdens de duur van een tijdelijke 
noodopvang zetten we een mix van kanalen in, waarbij de 
focus ligt op informeren en duiden.  

  De tussentijdse evaluaties zijn mijlpalen in het 
communicatietraject.  

 
  



   
   

Kanttekeningen   De komst van 150 tot maximaal 200 asielzoekers heeft 
invloed op de Huizer samenleving.  Omwonenden van 
de werkhaven en de ondernemers in dit gebied zijn 
hiermee bekend; van december tot met 6 april van dit 
jaar heeft een hotelschip met 150 asielzoekers in de 
werkhaven gelegen. De ervaringen zijn goed te noemen. 
Toentertijd is er een klankbordgroep opgezet om te 
luisteren, initiatieven te ontplooien en ervaringen uit te 
wisselen. Door ook nu een klankbordgroep in te richten, 
in gesprek te blijven en de extra inzet van toezicht te 
realiseren wordt er ingespeeld op de 
veiligheidsgevoelens van de omwonenden, maar ook op 
die van de asielzoekers zelf.  

  Er is nog steeds sprake van een Covid-pandemie. Er 
moeten duidelijke afspraken tussen het COA, de GGD 
en de GZA over wat te doen bij coronagevallen aan 
boord van het schip. Één van de belangrijke afspraken 
kunnen zijn dat dat asielzoekers pas op het schip mogen 
komen als ze beschikken over een negatief testbewijs en 
dat een Covid-besmetting leidt tot een quarantaine 
maatregel. 

   
   

Alternatieven Het alternatief is om tijdelijke noodopvang op een hotelschip in 
de haven niet toe te staan. Dat neemt niet weg dat er landelijk 
nog steeds extra plekken voor asielzoekers moeten komen. 
Daardoor is de kans aanwezig dat er alsnog een 
crisisnoodopvang in de gemeente gerealiseerd moet worden. U 
moet hierbij denken aan kortdurende crisisopvang in een 
sporthal. Deze opvang dient geheel en al geregeld en 
gefaciliteerd te worden door de veiligheidsregio's en de 
ambtelijke dienst in de betreffende gemeente. Hier is, vanuit de 
ervaring in 2015, een veel hogere ambtelijke inzet gemoeid dan 
nu met het faciliteren van een hotelschip in de haven. 

   
   

Financiën Als tegemoetkoming voor die inspanning (Veiligheidsregio’s 225 
extra opvangplekken) biedt het kabinet aan om per 
veiligheidsregio 30 ambtenaren te leveren om deze plekken in de 
praktijk te regelen. Ook busvervoer en medische zorg worden 
door het Rijk geregeld.  
De komst van de tijdelijke noodopvang kost de gemeente Huizen 
geen geld. Alle kosten worden gedekt door de rijksoverheid en 
daarnaast ontvangt de gemeente een bescheiden vergoeding uit 
de faciliteitenregeling. Hiernaast wordt liggeld betaald aan de 
gemeente.  
De inkomsten en uitgaven rondom de tijdelijke noodopvang 
worden separaat geadministreerd.  
  

   
   



Participatie   Op 7 juli heeft een eerste bespreking plaatsgevonden met 
de gemeenteraad. Zij heeft in bijgaand amendement 
aanvullende informatie gevraagd. In bijgaand 
raadsvoorstel geeft u antwoord op deze vragen. De 
bespreking hiervan is in een ingelaste raadsvergadering 
op 25 augustus 2022.  

  Op donderdag 21 juli vond de eerste bijeenkomst plaats 
met de inwoners uit de vorige klankbordgroep. De drie 
inwoners waren al eerder geïnformeerd over het 
voornemen en hadden gelijk aangegeven beschikbaar te 
zijn. De bijeenkomst is goed verlopen waarbij de kaders 
werden besproken.  

  De wensen en bedenkingen voor de kaders van dit 
voorgenomen besluit heeft u op 26 juli opgehaald bij 
bewoners en ondernemers in het gebied en andere 
belanghebbenden. Bijgaand biedt u de gemeenteraad 
hiervan de uitkomsten aan.    

   
   

Communicatie   Dinsdag 16 augustus neemt het college een 
voorgenomen besluit. Dit voorgenomen besluit wordt 
geagendeerd voor een ingelaste raadsvergadering van 
donderdag 25 augustus met de vraag om (geen) wensen 
en bedenkingen te uiten.  

  De direct omwonenden en ondernemers in het gebied 
zijn begin juli per brief geïnformeerd over het feit dat er 
kaders zijn gesteld voor een mogelijke tijdelijke opvang 
van  asielzoekers, op dezelfde plek als eerder dit jaar en 
dat hen daarover zullen raadplegen. Aanvullend zijn zij 
19 juli wederom schriftelijk uitgenodigd voor de 
informatieavond op 26 juli. 

  Ook is er begin juli een persbericht uitgegaan over dit 
voorgenomen besluit.  

   
   

Uitvoering en evaluatie Als er sprake is van tijdelijke opvang op een schip in de 
werkhaven, dan wordt een gemeentelijke werkgroep opgezet, die 
bestaat uit verschillende disciplines. De gemeentelijke inzet is 
echter marginaal en blijft beperkt tot reguliere contacten in de 
primaire processen. Bij tijdelijke opvang in de werkhaven vindt de 
eerste evaluatie na 3 maanden plaats. De tweede evaluatie vindt 
na 4.5 maand plaats.  
  

   
   

Geheimhouding Niet van toepassing 

   
   

Mede geadviseerd door Communicatie - Wilma Verwoerd 
Bestuurlijk Algemene Juridische Zaken - Mike Schilder 
Griffie - Jan Veenstra 



   
   

Bijlagen Raadsvoorstel met 4 bijlagen 



 Raadsvoorstel 
 
 
 
 
 
Onderwerp: Kaders voor tijdelijke noodopvang asielzoekers – gewijzigd 

raadsvoorstel 
 
 
Raadsvergadering 25 augustus 2022, agendapunt 3 
 - zie apart besluitblad - 
  
Datum raadsvoorstel 1 augustus 2022 
Bijlage(n) 4 
Zaaknummer Z.237840/D.1378684 
Behandeld in commissie -- 
Portefeuillehouder Wethouder K. van Werven 
Informatie bij Lizzy Mercx 
E-mail / telefoonnummer l.mercx@huizen.nl / 035-5281235 

 
Voorstel 
 

1. Kennisnemen van de kaders voor de mogelijke tijdelijke noodopvang van asielzoekers op 
een schip in de werkhaven, zoals verwoord in het voorgenomen besluit van het college. 

2. (Geen) wensen en bedenkingen in te brengen ten aanzien van deze kaders.  
3. Kennisnemen van de aanvullende informatie naar aanleiding van de gestelde vragen in de 

raadsvergadering van 7 juli 2022.  
 
Toelichting op het te nemen besluit 
 

Aanleiding 
Het Centraal Orgaan opvang asielzoekers (COA) heeft een nijpend tekort aan opvangplekken 
voor asielzoekers. De Oekraïense vluchtelingencrisis draagt hier ook aan bij. Daarom heeft het 
kabinet de veiligheidsregio’s verzocht om tijdelijke noodopvang te realiseren voor 225 
asielzoekers. Dit geldt dus ook voor de veiligheidsregio Gooi en Vechtstreek. Mocht dit zich 
voordoen in Huizen, dan zullen wij ons best doen om de opvang opnieuw zo goed mogelijk te 
regelen. De opvang eerder dit jaar in Huizen is goed verlopen en omarmd door de Huizer 
samenleving. Dat geeft ons vertrouwen om opnieuw en samen met de Huizer samenleving een 
veilige plek te bieden aan asielzoekers als dat nodig is.  
 
In een eerder voorstel, door u besproken  in uw vergadering van 7 juli jl, gaf u aan behoefte te 
hebben aan aanvullende informatie. Het voorstel dat nu voorligt strekt daartoe. 
 

  

 



 
Argumentatie 
De kaders leest u in het voorlopig collegebesluit dat als bijlage 1 is toegevoegd. Door het 
vaststellen van kaders voor een mogelijke nieuwe opvang van asielzoekers in Huizen, kan ons 
college snel handelen als Huizen de vraag krijgt om bij te dragen aan de opvang van 
asielzoekers. Met het vragen van wensen en bedenkingen aan gemeenteraad en 
bewoners/ondernemers in het gebied kunnen wij tot een definitief besluit komen.  
In uw raadsvergadering van 7 juli jl. heeft u als van het aangenomen amendement A2 besloten 
de besluitvorming over het toen voorliggende voorstel aan te houden in afwachting van de 
volgende aanvullende informatie (bijlage 2), mede aan de hand waarvan de besluitvorming in de 
raadsvergadering van 25 augustus 2022 kan worden afgerond. 
 
1. De uitkomsten van de evaluatie van de opvang van begin dit jaar. 
Reactie: Deze evaluatie is als bijlage 3 bijgevoegd bij dit raadsvoorstel. 
 
2. De uitkomsten van het participatieproces met bewoners, betrokken maatschappelijke 

organisaties en ondernemers in het NKH. 
Reactie: Bijgaand treft u als bijlage 4 de uitkomsten aan van de participatiebijeenkomsten in juli 
2022. 
 
3. Het relatieve aandeel van de gemeente Huizen in de regionale opgave. 
Reactie: De gemeente Hilversum heeft 70 opvangplekken voor asielzoekers (crisisnoodopvang) 
gerealiseerd in hotel Gooiland. Dit kan evt. iets uitgebreid worden. Met de beoogde 150 tot 200 
plekken op een COA-schip in de haven van Huizen realiseert de Veiligheidsregio de gevraagde 
225 opvangplekken. Huizen neemt hier derhalve een substantieel deel van voor haar rekening. 
 
Het antwoord op deze vraag is echter complexer. Bij de veiligheidsregio’s en daarmee de 
gemeenten liggen op dit moment een drietal vragen:  
1. De opvang van 2000 Oekraïense vluchtelingen; 
2. Crisisnoodopvang voor 225 asielzoekers; 
3. Het versneld opvangen van statushouders zodat er ruimte komt in de asielzoekerscentra. 
Gooise Meren en Hilversum zijn bezig met de realisatie van grote extra opvangplekken voor 
Oekraïense vluchtelingen. De gemeente Huizen draagt meer dan haar steentje bij in de 
regionale opvang van de asielzoekers. Voor het versneld opvangen van statushouders ziet 
Huizen daarom een rol weggelegd voor andere gemeenten in de regio.    

 
4. De ingeschatte consequenties rondom mogelijke overlast en de wijze waar hier op wordt 

ingespeeld. 
Reactie: Dit hebben wij in de kaders beschreven. Voorwaarde voor mogelijke opvang is dat dit 
veilig en verantwoord gebeurd, zowel voor de inwoners en ondernemers van Huizen als voor de 
asielzoekers. In het 1e kwartaal van 2022 hebben er zich op of om de toenmalige COA boot 
geen veiligheidsincidenten voorgedaan. Voor deze nieuwe boot zal opnieuw een veiligheidsscan 
worden gemaakt door de politie. Ook zullen wij wederom starten met beveiliging die indien 
gewenst net als de vorige periode afgeschaald kan worden. De samenleving heeft zich bij de 
eerste boot veerkrachtig betoond en de asielzoekers met veel positieve inzet ontvangen. Ook dit 
heeft bijgedragen aan de veiligheid.  

 
5. De gevolgen voor de belasting van de zorg. 
Reactie:  
4. Het Ministerie van VenJ heeft op 13 juli formeel het COA de opdracht gegeven de medische 

zorg te regelen voor de crisisnoodopvang.  
5. De regie voor de zorg komt bij het COA te liggen, de GezondheidsZorg Asielzoekers (GZA) 

is verantwoordelijk voor de zorg.  
Dit moet er voor zorgen dat de reeds zwaar belaste huisartsen niet verder onder druk komen te 
staan. 



 
6. De wijze waarop gemeente en maatschappelijke organisatie al dan niet kans zien om 

ondersteuning te bieden bij de opvang. 
Reactie: De eerdere ervaring heeft ons geleerd dat dagbesteding heel belangrijk is voor de 
bewoners aan boord. De vrijwilligerscentrale en de buurtsportcoaches worden ingezet voor 
activiteiten om het verblijf van deze mensen zo goed mogelijk in te vullen. De kosten hiervan zijn 
voor rekening van het COA. De vrijwilligerscentrale wordt wederom de plek waar inwoners en 
organisaties zich kunnen melden voor het aanbieden van hulp en ondersteuning. Zowel met 
Sportadviesgroep (uitvoeringspartner voor de buursportcoaches) als de vrijwilligerscentrale is 
hier al contact over geweest, zodat zij eventuele voorbereidende werkzaamheden kunnen 
opstarten. 

 
Geheimhouding 
Niet van toepassing. 
 
Alternatieven 
Het alternatief is om tijdelijke noodopvang op een hotelschip in de haven niet toe te staan. Dat 
neemt niet weg dat er landelijk nog steeds extra plekken voor asielzoekers moeten komen. 
Daardoor is de kans aanwezig dat er alsnog een crisisnoodopvang in de gemeente gerealiseerd 
moet worden. U moet hierbij denken aan kortdurende crisisopvang in een sporthal. Deze opvang 
dient geheel en al geregeld en gefaciliteerd te worden door de veiligheidsregio en de ambtelijke 
dienst in de betreffende gemeente. Hiermee is, vanuit de ervaring in 2015, een veel hogere 
ambtelijke inzet gemoeid dan nu met het faciliteren van een hotelschip in onze haven. 
 
Uitvoering inspraak en participatieverordening 
Niet van toepassing 
 
Beslistermijn 
Raad van 25 augustus 2022. 
 
Financiële paragraaf 
Niet van toepassing. 
 
 

Overige Raadsinformatie 
 

Bevoegdheid 
Door middel van dit voorstel stellen wij u in de gelegenheid wensen en bedenkingen in te 
brengen, alvorens wij een definitief besluit zullen nemen over de tijdelijke opvang van 
asielzoekers 
Collegeprogramma 
Niet van toepassing. 
 
Begroting 
Niet van toepassing. 
 
Eerdere besluiten 
 Besluit in uw raadsvergadering van 7 juli jl., onder agendapunt 12. 
Voorgeschreven procedure 
Niet van toepassing. 
 
Kader- en beleidsnota’s 
Niet van toepassing. 



 
Evaluatie 
Niet van toepassing. 
 
Bijlagen 
1. Voorlopig collegebesluit van augustus 2022. 
2. Besluitblad Raad van 7 juli 2022 met verzoek om aanvullende informatie. 
3. Mededelingen M. Hoelscher van 16 juni 2022 met daarin bij mededeling 4 Terugblik tijdelijke 

opvang asielzoekers. 
4. Uitkomsten participatiebijeenkomsten in juli 2022. 
 

 
Burgemeester en wethouders, 
 
 
 
 
De secretaris De burgemeester 

 
 
 
 
  
 




